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Protokoll styremøte    
 
 

Dato:  Mandag 10. juni 2024 

Styremøte: Kl. 10:00 – 12:30  

Sted:   Frivillighetens Hus, Christian Krohgs gate 10 

Til stede: Styreleder: Kay Morten Aarskog, Den norske kirke 

Nestleder: Espen Kvamen Amundsen, Norges KFUK-KFUM 

Marit Ecklo Brevik, Den Evangelisk Lutherske Frikirke            

Sonja Leirvik, Norsk Luthersk Misjonssamband             

Ragnhild Ljøkjel Knotten, Søndagsskolen Norge 

Marius Mykland, KRIK – Kristen Idrettskontakt                    

1. vara Åse Mari Kessel, NMSU    

Forfall: Einar Myreng, Pinsebevegelsen  

2. vara Wenche Irene Myren, Misjonskirken Norge 

3. vara Kristine Lund Almås, KUFO- Kirkelig undervisningsforbund 

 

Fra administrasjonen møtte daglig leder Hege Irene Fossum.  

  

   

 

Styreopplæring, K-stud 

 

Daglig leder hadde en gjennomgang av K-studs formål og virksomhet: 

- K-stud sitt mandat (gitt av medlemsorganisasjonene og staten) 

- formål og verdier 

- tilskudd og andre medlemstilbud 

- interessepolitisk og pedagogisk samarbeid 

- organiseringen av arbeidet  

- stillingsstruktur, arbeidsoppgaver og arbeidsfordeling i staben 

- kursvirksomheten i medlemsorganisasjonene 

- hovedlinjene i strategi- og handlingsplanen 

- det ble henvist til styreinstruksen som styret skulle sette seg inn i på forhånd, i 

tillegg til vedtekter, kriterier for medlemsbehandling, strategi- og handlingsplan 

og voksenopplæringsloven med forskrifter 

 

 

 

00/24 Godkjenning av innkalling, dagsorden og sakspapirer 

 

Det vises til e-post av 4.6.24, der sak 38/24 Samarbeid om «Meningen med meg» 

trekkes.  
 

Vedtak:  Innkalling, dagsorden og sakspapirer godkjennes med følgende endring: Sak 

38/24 Samarbeid om «Meningen med meg» bortfaller.  
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ORGANISASJON 
 

30/24 Godkjennelse av protokoll 

 

Høringsprotokollen er behandlet og godkjent av styret via e-post.  

 

Vedtak: Styret bekrefter at protokollen fra styremøtet den 18.3.24 er godkjent.  

 

 

31/24 Konstituering   

 

I henhold til vedtektene skal styret konstituere seg selv med valg av nestleder for ett år.  

 

Vedtak: Espen Kvamen Amundsen ble gjenvalgt som nestleder for ett år.  

 

32/24 Styrets arbeidsform 

 

Styret var invitert til å drøfte arbeidsform og hyppighet på styremøtene, deltakelse og 

involvering i arbeidet samt prinsipper for godtgjørelse.  

 

Vedtak: Forslag til styrets arbeidsform godkjennes, med følgende møteplan: 

 

10.6.2024 kl. 10 – 13  Inkl. styreopplæring  

9.9.2024   kl. 09 – 16  Workshop med styre og stab, og styremøte  

     Alle vararepresentantene inviteres med  

25.11.2024 kl. 10 – 14 «Jule»middag med staben etter møtet  

20.1.2025  kl. 10 – 14 Digitalt  

24.3.2025 kl. 10 - 14  Digitalt  

 

14.5.2025  Årsmøte kl. 10-15 

   

Første møte i neste styreperiode: 

02.6.2025 kl. 10 – 15 Inkl. styreopplæring  

 

 

33/24 Årsmøtet 2024   

 

Styret var invitert til å evaluere årsmøtet.  

 

Vedtak:  Protokollen fra K-studs årsmøte 2024 tas til etterretning.   

 

Styret slutter seg til administrasjonens evaluering av årsmøtet. 

 

 

34/24 Regnskap og balanse april 2024 

 

Vedtak:  Foreløpig regnskap pr april 2024 godkjennes.  

Foreløpig balanse pr april 2024 tas til orientering. 

 

 

35/24 Organisering av regionledd i K-stud 

 

K-stud har i mange år jobbet med å etablere og styrke våre regionledd. I noen fylker har 

vi ikke lykkes med å oppnevne styrer for regionleddet. Dette skyldes blant annet at 

fylkeskommunen ikke har gitt tilskudd til studieforbundene og at mange av våre 

medlemsorganisasjoner ikke har en regional organisering. I 2021 kom det inn en endring 

i Voksenopplæringsloven. Tidligere stod det at studieforbundene måtte ha en regional 

organisasjonsmessig forankring for å være godkjent studieforbund. Nå sier loven:  
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«For å være et godkjent studieforbund må studieforbundet ha en virksomhet over hele 

landet og en regional forankring» (§ 5 d i Voksenopplæringsloven). K-stud har 

virksomhet over hele landet i alle landets fylker og oppfyller dermed § 5 i 

Voksenopplæringsloven. 

  

Vedtak:   

1. Styret fremmer følgende endring av vedtektenes §2 b. for 

årsmøtet i 2025:  

«K-stud har regional organisasjonsmessig forankring som dekker 

hele landet, med regionledd der styret finner det 

hensiktsmessig. I fylker der K-stud ikke har et regionledd, 

forvalter K-stud nasjonalt eventuelle fylkeskommunale midler på 

vegne av kursarrangørene i gjeldende fylke» 

2. Fram mot årsmøtet i 2025 legges det ikke ned ressurser på å 

reetablere regionledd og rekruttere nye styremedlemmer eller 

kontaktpersoner i de regionen hvor det ikke gis 

fylkeskommunale midler.  

3. Under forutsetning av at forslaget til vedtektsendringen blir 

vedtatt av årsmøtet i 2025, legges regionleddene i Nordland, 

Troms, Finnmark, Agder, Vestfold, Telemark og Oslo formelt ned 

med virkning fra 1. juni 2025. Hvis forutsetningene endres for 

noen av dem, vurderer styret en reetablering.  

4. Administrasjonen i K-stud nasjonalt gis fullmakt til å forvalte 

gjenstående midler i de regionleddene som ikke har et styre. 

Midlene skal disponeres på en slik måte at de kommer kurs-

virksomheten til medlemsorganisasjonene i gjeldende fylke til 

gode.   

 

 

36/24 Strategiprosess, ny strategi for 2026-2029 

 

K-stud hadde en workshop i mars for styre og stab om verdier og visjon for utforming av 

kjernen i virksomheten til K-stud, med Jens A. Bjelland fra Hovedorganisasjonen KA som 

fasilitator. Med bakgrunn i Bjellands oppsummering og anbefalinger har AU forberedt den 

videre prosessen, med følgende agenda til dette styremøtet:  

 

1. Selvpresentasjon – noen nøkkelpunkter som definerer hvem  

K-stud er nå.  

2. Oppsummering etter workshopen i mars. I den forbindelse setter daglig leder 

opp de strategiske veikryssene vi står overfor, som pensjonering/utskiftinger i 

staben om noen år og utviklingen i timetall og grunntilskudd 

3. Drøfte handlingsrommet - en innføring i økonomisk og juridisk handlingsrom 

4. Tankeprosess verdier og visjon – Sette verdier og visjon i dagens strategiplan 

opp mot det som kom fram på workshopen. Kan det være retningen å gå? Hvilke 

innspill har styret som vi kan jobbe videre med på workshopen i september.  

  

Bjelland skal hjelpe oss med å lande den delen av prosessen som går på verdier og 

visjon under workshopen med styret og staben i september. AU legger opp til at vi 

senere i prosessen skal jobbe med strategisk mulighetsrom, og drøfte om det er 

noen andre oppgaver vi skal gjøre enn det vi gjør i dag.  

 

Styret mener at Bjellands første forslag på verdisett er bra. Innspill fra staben ble også 

tatt med i vurderingen. Videre mener styret at utkastet til kort selvpresentasjon med 

visjon og formål er et godt utgangspunkt, men drøftet noen alternative begreper i 

formålet.  
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Styret ønsker både å lande et forslag på verdier og visjon, og å jobbe med selve 

strategien under workshopen i september.  

 

Vedtak:  Innspillene fra styret tas med i det videre arbeidet med utvikling av ny 

strategi for K-stud. Styreleder og daglig leder forbereder et utgangspunkt for 

workshopen i september, som oversendes fasilitator Jens A. Bjelland fra 

Hovedorganisasjonen KA.   

 

 

 

PEDAGOGISK ARBEID 
 

37/24 Utlysning PU-midler 2025      

 

I forskriften til voksenopplæringsloven heter det at grunntilskuddet kan benyttes til 

drifts- og administrasjonskostnader, og at slike kostnader bl.a. kan omfatte pedagogisk 

utviklingsarbeid. K-stud har siden fusjonen i 2012 lyst ut Pedagogiske utviklingsmidler 

(PU-midler). Denne satsningen er nedfelt i strategien vår: «Lyse ut pedagogiske 

utviklingsmidler med vekt på nyskapning og bruk av nye læringsformer», knyttet til det 

strategiske målet «Stimulere til utvikling av aktuelle lærings-metoder og pedagogiske 

studieopplegg». 

 

Med bakgrunn i forventet reduksjon i driftsmidler fra 2025, vedtok styret i november å 

bare utlyse PU-midler til pågående prosjekter i år, og å vurdere om PU-midlene deretter 

skal lyses ut hvert andre år. Ny analyse over økonomiske forutsetninger for 2025 

konkluderer med at det ikke er rom for å budsjettere med mer enn 200 000 kr til årets 

utlysning (som dekkes inn i 2025). Med bakgrunn i den usikre økonomiske situasjon 

anbefales det ikke å lyses ut PU-midler i 2025 med påfølgende budsjettmessige 

konsekvensene for 2026.  

 

Vedtak:  PU-midler for 2025 lyses ut til pågående prosjekter fra forrige tildeling, i tråd 

med vedtaket fra november 2023. Det settes av 200 000 kroner til dette i 

budsjettet for 2025.  

 

Med bakgrunn i forventet økonomisk utvikling lyser ikke K-stud ut PU-midler i 

2025. Hvis situasjonen skulle endre seg, kan utlysning for prosjekter som 

starter opp i 2026 vurderes på nytt neste år.  

 

Spørsmålet om PU-midler skal lyses ut hvert andre år i stedet for årlig, 

utsettes til den økonomiske situasjonen er mer avklart.  

 

 

38/24 Samarbeid om «Meningen med meg» 

 

Saken ble i e-post av 4.6.24 trukket. Vi kommer tilbake til en oppdatert sak fra MF 

Vitenskapelige Høyskole til september-møtet. Det er ikke behov for å bidra med 

tilskuddsmidler til oversettelsen av «Meningen med meg» fordi Kirkerådet for Den norske 

kirke vil ta kostnaden og jobben med å oversette kursmateriellet. Det kan være aktuelt 

for K-stud å være en aktør sammen med flere i en styringsgruppe for videre oppfølging 

av materiellet. Styringsgruppen vil bli etablert etter en fagdag på MF i oktober. 

 

 

 

TILSKUDDSFORVALTNING 
 

Ingen saker til behandling.  

Det henvises til orienteringssak f) 
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INTERESSEPOLITIKK  
 

Ingen saker til behandling.  

Det henvises til orienteringssak g)  

 

 

 

ANDRE SAKER 
 

 

39/24 Orienteringssaker   

 

 

a) Godkjente studieopplegg – permanente  

 

• Ingen av de som er godkjente i denne perioden er utgitt enda, derfor settes de 

opp til neste møte.  

 

 

b) Besøk/kontakt/møter 

 

 

Alle ansatte var med på våre egne arrangement: 

• Workshop med styret den 18. mars 

• Årsmøtet den 15. mai 

• Stabsdager den 14. og 16. mai 

 

 

Guro:  

5.apri Referansegruppe tilretteleggingstilskudd, Vofo 

8.april Møte med menighetspedagoger/ kateketer/undervisningsledere i kirkelig 

fellesråd i Trondheim 

11.april  Årsmøte kulturalliansen 

18. april  Møte med Oslo bispedømme og trosopplærere/kateketer, innlegg om 

tilskuddsordningen 

24. april Studieforbundet Funkis, 30 års jubileum 

23. mai  Årsmøte Vofo 

30.mai Møte med Dinamo, evaluering av nettside 

 

 

Hege:  

19. mars Valgkomiteen K-stud 

21. mars Styremøte Vofo 

2. april Arbeidsgruppemøte TG-prosjekt 

4. april Arbeidsgruppemøte standarder for internkontroll, Vofo 

9. april AU-møte Vofo 

11. april Kirkemøtet i Trondheim, gjest og deltaker på samling for gjestene med en 

samtale rundt dokumentet om kirkens utfordringsbilde som ligger til grunn 

for generaldebatten 

16. april AU-møte K-stud 

18. april Styremøte Vofo   

24. april Studieforbundet Funkis, 30 års jubileum 

25. april Generalforsamling KPK 

6. mai AU-møte Vofo 

8. mai Formøte med ordstyrere og styreleder om årsmøtet i K-stud  

8. mai Møte med Tveitereid fra MF om mulig samarbeid om «Meningen med meg»  

13. mai Arbeidsgiverkonferanse for organisasjonsmedlemmer i KA 
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16. mai Lederwebinar i Pinsebevegelsen, holdt innlegg om opplæringens betydning 

og tilskuddsordningen vår  

23. mai Styremøte Vofo 

23. mai  Årsmøte Vofo 

23. mai Innflyttingsfest Vofo 

29. mai Politisk vårkonferanse, Frivillighet Norge 

29. mai Årsmøte Frivillighet Norge 

2. juni Premiere på forestillingen «Med mine øyne» i kulturkapellet på kirkestedet i 

Holmsbu, KABB (PU-prosjekt hvor Hege også skal bistå med råd om 

samtaleopplegg de utvikler til forestillingen) 

3. juni Kontaktmøtet med kristne organisasjoner, KrF 

5. juni IT-forum om kunstig intelligens, KNIF 

 

 

Pål Kristian:  

23. april Menighetsveiledning om tilskuddsordningen (møte med staben), 

Sørlandskirka Arendal 

24. april Menighetsveiledning om tilskuddsordningen (møte med staben), Filadelfia 

Kristiansand  

2. mai Pastor- og ledersamling, Pinsebevegelsen og DFEF Agder, framlegg om 

tilskuddsordningen  

 

 

Åse: 

20.mars  Årsmøte Vofo Viken 

18. april  Møte med Oslo bispedømme og trosopplærere/kateketer, innlegg om 

tilskuddsordningen 

23. april Styremøte K-stud Innlandet 

24. april Studieforbundet Funkis, 30 års jubileum 

25. april  Styremøte fylkesutvalget Vofo Møre og Romsdal (Teams) 

13. mai Styremøte fylkesutvalget Vofo Trøndelag (Teams) 

23. mai  Årsmøte Vofo 

3. juni  Fagdag trusopplæring i Bjørgvin bispedømme, innlegg om 

tilskuddsordningen 

5. juni  Styremøte K-stud Møre og Romsdal (Teams) 

 

 

c) Årsmøte Kulturalliansen 11. april 

Studie- og informasjonsrådgiver representerte K-stud på årsmøtet. I tillegg til ordinære 

årsmøtesaker, ble resolusjonen Forskriftsfesting av spillemidler til kulturformål vedtatt. 

Mer informasjon: Årsmøte Kulturalliansen  

 

 

d) Årsmøte Vofo 23. mai 

Studie- og organisasjonsrådgiver (med stemmefullmakt) og studie- og 

informasjonsrådgiver representerte K-stud på årsmøtet. Dagligleder møtte som 

styreleder i Vofo. I tillegg til ordinære årsmøtesaker ble det gjort noen justeringer i 

vedtektene. Mer informasjon: Årsmøte Vofo 

 

 

e) Årsmøte Frivillighet Norge 29. mai 

Daglig leder representerte K-stud på årsmøtet. Etter initiativ fra K-stud fremmet vi, på 

vegne av Vofo og de andre studieforbundene som er medlem av Frivillighet Norge, dette 

tilleggsforslaget til handlingsplanen: 

• Bidra til gode rammebetingelser som gjør det enklere for organisasjonene å 

legge til rette for deltakelse blant målgrupper som faller utenfor 

frivilligheten.  

 

https://www.kulturalliansen.no/nyheter/gjennomfort-arsmote-2024
https://www.vofo.no/aktuelt/arsmote-i-vofo-2024
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Begrunnelse: Det er ofte ressurskrevende og tar tid å sikre deltakelse for de som lettere 

faller utenfor, og som trenger tilrettelegging på ulike måter for å kunne delta. 

 

Forslaget ble vedtatt.   

 

I tillegg til behandling av ordinære årsmøtesaker, ble disse resolusjonene vedtatt:  

- Frivilligheten må inkluderes i store nasjonale løft (ekstern res.) 

- Frivilligheten inkluderer alle (intern res.) 

 

Mer informasjon: Årsmøte Frivillighet Norge 

 

 

f) Tilskuddsforvaltning og målrapport 

Det henvises til vedlegg 13, rapport HK-dir måloppnåelse og vedlegg 14, rapport HK-dir 

covid 19 situasjonen. Vedleggene viser hvordan K-stud rapporterer måloppnåelse i 2023 

og hvordan covid 19 påvirker virksomheten.  

 

 

g) Interessepoltikk 

Siden sist styremøte har K-stud gjort disse tiltakene:   

 

Stortingspartienes nye stortingsprogram for 2025-2029:  

Har sendt henvendelse til medlemmene i familie- og kulturkomiteen, der vi viser til 

innspillet som Vofo har sendt til partiet deres. Vi forteller at K-stud står bak innspillet, og 

håper at vedkommende som kultur- og frivillighetspolitiker vil vurdere innspillet og jobbe 

for å få de foreslåtte punktene med i deres nye stortingsprogram.  

 

Videre skriver vi at «K-stud vil bidra til et kompetanseløft innen kultur- og 

frivillighetsfeltet, og gjennom det sikre opplæring både for den enkeltes utvikling og 

virke, for det frivillige kulturlivet, gode lokalmiljø og ikke minst til demokratibygging og 

integrering i samfunnet. Vi får stadig tilbakemeldinger på at tilskuddet til kurs er 

avgjørende for å nå flest mulige deltakere, og kunne gi et pedagogisk godt tilbud. 

Ambisjonene for å nå ut til flere målgrupper og deltakere er høye, og engasjementet 

stort.» 

 

Invitasjon til politikermøter under Arendalsuka 

Har sendt forespørsel til stortingspartiene til arrangement under Arendalsuka for det vi 

kaller «Samtale med enkeltpolitikere over en kaffekopp». Vi har skissert et møte med vår 

daglige leder «der vi snakker om opplæring i frivilligheten, som organiseres gjennom 

studieforbundene. Jeg ønsker å drøfte framtidige rammevilkår og den pågående 

evalueringen av studieforbundesordningen. En konkret sak som er spesielt viktig akkurat 

nå for bl.a. Kristelig studieforbund er gjeldende trappetrinnsmodell for grunntilskuddet, 

som har brede intervaller basert på kurstimetall. Vi jobber intenst for å komme opp igjen 

på samme kursnivå som før pandemien, men det viser seg å være et langsiktig prosjekt. 

Med de siste årenes kurstimetall vil vi "dette ned" et trinn neste år. Det får ganske store 

konsekvenser for den pedagogiske virksomheten og den innsatsen vi legger ned for å 

motivere til mer opplæring, godt tilpasset lokale behov, som også når nye målgrupper.» 

 

Grunntilskudd og trappetrinnsmodell 

Vi jobber for endring i trappetrinnsmodellen for å sikre et best mulig grunntilskudd fra 

2025, både i egne tiltak og gjennom Vofo. K-stud og Vofo følger opp saken under 

arbeidet med evalueringen av delingen av studieforbundsordningen. Vofo fronter saken 

overfor Kultur- og likestillingsdepartementet og i dialogen med Direktoratet for høyere 

utdanning og kompetanse (HK-dir). K-stud stiller spørsmål om dette under KrFs 

kontaktmøte med kristne organisasjoner i juni, og vil drøfte det under ev. politikermøter i 

Arendalsuka. K-stud påpeker også forholdet mellom antall kurs, kurstimer og trappetrinn 

i årsrapporten til HK-dir for 2023, jfr. rapporten om covid 19 situasjonen (vedlegg 14).     

 

 

https://www.frivillighetnorge.no/nyheter/arsmote-frivillighet-norge-2024-oppsummert
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Vedtak:  Orienteringssakene tas til orientering.  

 

 

 

40/24 Eventuelt    

 

Det var ingen saker under eventuelt.   


